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Úvodník 
 

Vážení spoluobčané, 
     v čase uzávěrky tohoto čísla zpravodaje proběhlo, pro naši obec v tomto čase tak 
typické, období krojových hodů, bezesporu nejdůležitější kulturní událostí celého roku. Již 
dlouho před vlastními oslavami je nutno provést poměrně náročné přípravy. Místní chasa 
se v té době snaží společně zařídit vše potřebné a vyřešit problémy, které se 
neočekávaně objevují. Stárkám i stárkům při tom pomáhají jejich rodiče, kamarádi i 
známí. Stojí to hodně sil, energie a samozřejmě také spoustu volného času. Všichni se 
však snaží pomoci si navzájem, nebojí se zeptat se kamarádů, pokud něco nevědí, nebo 
si naopak nechají poradit, pokud něco dělají špatně. Vše podřídí tomu, aby hody dopadly 
co možná nejlépe a aby se všem líbily. Ve spojení s touto bezprostřední vzájemnou 
pomocí mě mimovolně napadá příměr – bohužel zcela opačný, ve vztahu občanů a 
vedení obce. Opačný proto, že jak při investičních akcích, tak i v běžné administrativní 
činnosti, se občas setkávám s tím, že se někteří občané chtějí dozvědět potřebnou 
informaci, ale „bojí se přijít zeptat“. Ptají se potom jeden druhého, při každém následném 
hovoru pak vznikají zcela nové příběhy, které jsou mnohdy úplně odlišné od skutečnosti. 
Tito lidé potom žijí v nejistotě a právě tento stav nepřispívá k řešení problémů, ale k jejich 
prohlubování. V této souvislosti bych rád připomenul, že čím více podnětů je veřejně 
předneseno k projednávané problematice, tím je potom větší možnost výběru konečného 
řešení. Vždy jsem se snažil neřešit podstatné věci sám, ale naopak vše projednat se 
zastupiteli obce – ti zase shromažďují podněty od ostatních občanů. Již několikrát se 
stalo, že se po připomínkách místních obyvatel měnila část projektu, akce nebo činnosti, 
na který mělo zastupitelstvo obce původně odlišný názor. Vážím si proto občanů a těch je 
- abych nebyl příliš kritický, v současné době poměrně hodně, kteří dokážou o 
problémech komunikovat a vyjádřit svůj mnohdy odlišný názor – je potom na zvážení, 
jestli jej bude možno v souvislosti s platnou legislativou dále uplatnit. Velmi také oceňuji 
snahu jednotlivců informovat se o událostech, jež se jich přímo netýkají nebo kteří 
dokážou ze zájmu o veřejné dění přijít na zasedání zastupitelstva obce, kde mohou zjistit, 
jakým způsobem a mnohdy jak složitě, díky těžkopádné legislativě, je zapotřebí řešit 
zdánlivě snadné záležitosti. Bohužel ne vždy se může vše uskutečnit jednoduše a tou 
nejschůdnější cestou, jak by se mohlo na první pohled zdát. Ne každý také dokáže 
konfrontovat svou myšlenku veřejně – pro tyto situace je zde možnost vyjádřit svůj názor i 
anonymně, prostřednictvím schránky na budově OÚ. Je však jisté, že vyjasnit si celou 
situaci přímo, bez zprostředkovaného podání, vede ke spokojenosti jak občanů, tak i 
vedení obce.                          Vladimír Drbola 
               starosta obce 

Obecní úřad informuje 
 

Úprava hřbitova 
    V období září – říjen bylo provedeno 
vybudování výtokového stojanu v zadní části 
hřbitova s vybavením jednoduchým zahradním 
nářadím pro údržbu hrobů, výstavba oddělovací 
příčky mezi odpadovými nádobami a urnovými 
boxy, úprava terénu podél hřbitovní zdi a 
dosypání oblázky. Práce provedli zaměstnanci 
obecního úřadu. 
 

Úprava prostranství u ČOV 
    V měsíci září byla odvezena zemina ze skládky u areálu ČOV, uvolněná plocha o 
výměře cca 1400 m

2 
byla dále urovnána a oseta travním semenem. V jarních měsících 

v r. 2013 zde budou vysazeny nové stromy formou jejich adopce občany naší obce, 
stejným způsobem jako tomu bylo v letošním roce. Sazenice stromů, které se při I. etapě 
letošní výsadby neujaly, budou nahrazeny novými stromy během měsíce listopadu. 
 

Chodníky na ulici Hlavní 
    V měsíci říjnu byly ukončeny práce na chodnících na ulici Hlavní. V současné době 
jsou ještě dokončovány práce na opěrné zdi, vjezdu na hřbitov a místní komunikace 
podél hřbitova, které nebyly obsahem projektu a také terénní úpravy okolí chodníků. 
Celkem byla provedena rekonstrukce chodníku v délce 770 m o celkové ploše 1470 m

2 

firmou David Poláček, provádění staveb s finanční podporou Státního fondu dopravní 
infrastruktury. 
 

Chodníky na ulici Příční 
    V měsíci září bylo provedeno výběrové řízení na vybudování chodníku na ulici Příční, 
tj. od budovy obecního úřadu směrem k ulici Objížďka, který měl být dokončený do konce 
měsíce listopadu. Nejvýhodnější nabídku předložila firma Stavoč Horní Bojanovice, 
s termínem zahájení březen 2013. Nabídka byla cenově výhodnější asi o 25 % oproti 
ostatním firmám, z tohoto důvodu se zastupitelé obce rozhodli akci přidělit této stavební 
společnosti a dobu realizace odsunout na navrhovaný jarní termín. 



Odhalení busty P. Václava Drboly 
     V neděli dne 
30.9.  se konala 
Slavnost při 
příležitosti 100. 
výročí narození 
místního rodáka 
kněze Václava 

Drboly, 
popraveného v tzv. 

„Babickém 
procesu“. Po mši 
svaté v kostele sv. 
Kateřiny zahájené 

v 16 hod a celebrované generálním vikářem brněnské diecéze 
Mons. Jiřím Mikuláškem, byla představena a požehnána 
bronzová busta na pískovcovém podstavci autora MgA. 
Stanislava F. Müllera z Jemnice a následně otevřena výstava 
na faře s názvem „Rodák, který měl být zapomenut. Život 
kněze Václava Drboly“. Poté následoval společenský program 
v kulturním domě s občerstvením a možností diskuse 
s vzácnými hosty - generálním vikářem brněnské diecéze 
Mons. Jiřím Mikuláškem, soudním vikářem brněnské diecéze 

Mons. Mgr. Karlem Orlitou, JU.D., předsedkyní Konfederace 
politických vězňů České republiky p. Naděždou Kavalírovou  a 
místopředsedou sdružení p. Františkem Šedivým, předsedou 
ústředního výboru svazu Pomocných technických praporů 
JUDr. Janem Deckerem a předsedou Moravskoslezského 
svazu PTP JUDr. Bohumírem Dufkem, starostou obce Babice 
Miloslavem Vechetou a místostarostou Pavlem Zikmundem, 
dále  se zástupci organizace Orel ČR a zástupcem o.s. Paměť. 
Výstava na faře je uvažována jako stálá expozice, po dohodě 
s farností bude upřesněna otevírací doba pravděpodobně 
zajišťována prostřednictvím obce – prozatím se předpokládá 
otevření výstavy pravidelně na 1 hodinu týdně, v případě zájmu 
skupiny návštěvníků dle domluvy. 
 

Pálení klestí 
     Vedení obce se rozhodlo ukončit pravidelné pálení klestí a 
dřevní hmoty v lokalitě u ČOV, které prováděli pracovníci obce. 
Při této činnosti se opakovaně stávalo, že se měnil směr větru 
a kouř zamořil okolí přilehlých rodinných domů. Za způsobené 
problémy se obyvatelům lokality Tálky a Dědina dodatečně 
omlouváme. Dřevní hmota se bude i nadále likvidovat pálením, 
avšak v lokalitě pod Okolesy, kde nebude občany obtěžovat 
takovou měrou, jak tomu bylo dosud.           (VD)

 

Usnesení č. 13/2012 ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 
 konaného dne 30. srpna 2012 v 19.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Zapisovatele zápisu. 

 
ZO schvaluje: 
1.      Ověřovatele zápisu, program jednání, zápis a usnesení    

     z minulého zasedání. 
 

2. Uzavření Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí 
č. BP 20/12, jejímž předmětem je bezúplatný převod 
pozemků parc. č. 578/1 a parc. č. 578/2 v obci a k.ú. 
Starovičky, z vlastnictví České republiky do vlastnictví 
Obce Starovičky, včetně souhlasu se zavazujícími a 
omezujícími podmínkami uvedenými v článku III. Shora 
uvedené smlouvy a potvrzuje se splnění podmínek 
daných výše uvedeným ustanovením a pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy. 

 
3. Smlouvu č. 681/2012 o poskytnutí finančních prostředků 

z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 
2012 ve výši 1 558 tis. na akci „Starovičky – zvýšení 
bezpečnosti chodců – I. etapa“ a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy.  

 

4. Převod účelové dotace ve výši 10 000 Kč na zajištění 
festivalu dechových hudba „Dechovka pod Pálavou“ na 
rok 2013 s tím, že finanční prostředky budou poskytnuty 
na základě nové žádosti o dotaci podané v roce 2013.  

 

5. Přidělení provozní dotace z rozpočtu obce ve výši 
30 000 Kč na nákup nových dresů pro žáky, provoz 
oddílu žáků a na údržbu hřiště pro TJ Starovičky, 
sepsání Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce 
Starovičky a pověřuje starostu jejím podpisem. 

 

6. Přidělení provozní dotace z rozpočtu obce ve výši 
10 000 Kč pro MS Starovičky, sepsání Smlouvy o 
poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Starovičky a 
pověřuje starostu jejím podpisem.   

 

7. Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje na akci „Starovičky – vybudování 
nové třídy mateřské školy“ ve výši 300 tis. Kč, pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy a zároveň schvaluje 
podání žádosti o změnu účelu investiční finanční 
podpory na akci „Rekonstrukce sociálního zařízení ZŠ a 

MŠ Starovičky“ a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy.  

 

8. Zastavovací studii „Starovičky – vinné sklepy“. 
9. Provozní řád víceúčelového travnatého hřiště – 

sportovní areál. 
10. Směrnici k DPH Obce Starovičky. 
11. Rozpočtové opatření č. 4/2012 s tím, že příjmy obce 

jsou zvýšeny o 1 756 400 Kč, výdaje obce rovněž o 
1 756 400 Kč.  

12. ZO souhlasí bez dalších podmínek s prodejem 20 ks 

starých molitanových matrací, které má v majetku ZŠ a 
MŠ Starovičky 
 

13. Se zapojením Obce Starovičky do Místní akční skupiny 
(MAS) Hustopečsko.  

 

14. Dodatek č. 4 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor ze 
dne 1.7.2004 uzavřené mezi Obcí Starovičky a TJ 
Starovičky. 

 

15. Členem redakční rady Starovičského zpravodaje paní 
Hanu Kapustovou.  

 

16. ZO souhlasí s bezplatným pořízením 280 ks popelnic o 

objemu 120 l a 2 ks kontejnerů o objemu 5 m
3
 na 

biologický odpad a s předpokládanou cenou svozu 
tohoto biologického odpadu ve výši 300 – 500 Kč/t. 

 

17. Uzavření smlouvy na technickou pomoc při provozování 
čistírny odpadních vod s Ing. Jaroslavem Jedličkou, 
Hájkova 3, Brno a to na dobu neurčitou.  
 

ZO ruší: 

1. Usnesení ZO č. 2/2010 ze dne 16.12.2010, bod č. 10 
týkající se tříměsíční zálohy na nájem v bytovém domě 
č. p. 82. 

ZO odkládá: 

1. Žádost maminek místních mažoretek o Příspěvek na 
provoz mažoretkového sportu. 

Ve Starovičkách  3.9.2012 
             Pavel Šafařík                       Vladimír Drbola 
              místostarosta                             starosta  



Usnesení č. 14/2012 ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 
 konaného dne 27. 9. 2012 v 19.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 
1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, 

zápis a usnesení z minulého zasedání. 
 
2. ZO schvaluje bezúplatný převod následujících 

pozemků zapsaných na LV 10002 ve vlastnictví 
Pozemkového fondu ČR do vlastnictví Obce Starovičky: 
parcela KN p.č. 800/1, zahrada o výměře 36 m

2
 v k.ú. 

Starovičky 
parcela KN p.č. 841/37, orná půda o výměře 1095 m

2
 

v k.ú. Starovičky 
parcela KN p.č. 841/39, orná půda o výměře 885 m

2
 

v k.ú. Starovičky 
parcela KN p.č. 841/44, orná půda o výměře 235 m

2
 

v k.ú. Starovičky 
parcela KN p.č. 844/16, orná půda o výměře 20 m

2
 

v k.ú. Starovičky. 
 
3. ZO odkládá prodej pozemků – p.č. 762 a stavební 

pozemky v lokalitě U Luže. 
  
4. ZO schvaluje finanční příspěvek na provoz 

mažoretkového sportu ve výši 1 000 Kč na 1 dítě na rok, 
maximálně však do celkové částky 10 000 Kč. 

 

5. ZO neschvaluje snížení nájemného v budově č. p. 62. 

 

6. ZO schvaluje zveřejnění záměru na pronájem obecního 

hostince v nemovitosti č. p. 253. 
 

7. ZO schvaluje zařazení kopané studny za hřbitovem, 

která se nachází na pozemku obce p.č. 683/3 do 
majetku Obce Starovičky v hodnotě 5 310 Kč. 

 

8. ZO schvaluje Ceník služeb platný od 1. 10. 2012, 

Ceník pronájmu kulturního domu platný od 1. 10. 2012, 
Ceník úhrad za poskytování informací platný od 1. 10. 
2012 a od 1. 10. 2012 cenu stočného ve výši 35,26 Kč + 
DPH za m

3
, tj. celkem 40,20 Kč za m

3
.  

 

9. ZO schvaluje Plán inventur na rok 2012. 

 

10. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 5/2012 s tím, že 

příjmy obce jsou navýšeny o částku 458 200 Kč, výdaje 
obce jsou rovněž navýšeny o částku 458 200 Kč.  

11. Různé, diskuse, závěr 
a) ZO schvaluje přidělení dotace TJ Starovičky ve výši 

12 000 Kč na provozní náklady ubytovny, zároveň schvaluje 
Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu obce a pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy. 

   b) ZO bere na vědomí informaci o komplexních 

pozemkových úpravách v k.ú. Šakvice s tím, že komplexní 
pozemkovou úpravou v k.ú. Šakvice nejsou dotčeny žádné 
zájmy Obce Starovičky, nejsou jim známy žádné konkrétní 
problémy v lokalitě a nepožadují v rámci KPÚ zapracování 
žádných opatření. 

 
  c) ZO bere na vědomí informaci starosty o tom, že Telefónica 

O2  zruší v dohledné době telefonní automat u pošty s tím, že 
v obci zůstane již jen jediný automat a to před místním KD. 

 
  d) ZO bere na vědomí informaci, že nejvýhodnější nabídku 

na zhotovení chodníku na ulici Příční předložila firma Stavoč 
s.r.o. Horní Bojanovice. Akce proběhne z důvodu vytíženosti 
firmy až v jarních měsících příštího roku. 

 
e) ZO pověřuje starostu obce jednáním o úpravě Smlouvy o 

spolupráci mezi Obcí Starovičky a Správou a údržbou silnic 
JMK, příspěvkovou organizací kraje na akci Stavba 7 – II/425 
Starovičky, průtah SO 401 – osvětlení přechodů pro chodce 
v bodech týkajících se realizace akce ze zdrojů obce, 
smlouvu upravit a následně podepsat.  
 
 f) ZO posoudilo předložený GP č. 362-649/2004 s tím, že 
zamýšlený převod pozemku pod komunikací III/4203 bude 
uskutečněn až po realizaci rekonstrukce chodníků podél této 
komunikace.  
  
g) ZO odmítlo nákup pozemků ve vlastnictví firmy MOSS 
Logistics, s.r.o. s tím, že ZO pověřuje starostu jednáním o 

nákupu pouze pozemků bezprostředně sousedících se 
zastavěnou částí obce. 
 
h) ZO bere na vědomí informaci o potvrzení žádosti na 

zakoupení zametacího stroje. 

Ve Starovičkách  2.10.2012 
           
              Pavel Šafařík                Vladimír Drbola 
              místostarosta                      starosta  

 

Volby do zastupitelstev krajů konané dne 12.10. – 13.10.2012 
 

Výsledky hlasování za územní celky: Jihomoravský kraj, okres Břeclav, Starovičky 

Okrsky 
Voliči 

v seznamu 
Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů celkem zpr. v % 

1 1 100,00 670 226 33,73 226 194 85,84 

Kandidátní listina Platné hlasy Předn. 

hlasy 

číslo název celkem v %  

3 "Sdružení nestraníků" 6 3,09 X 

5 Koruna Česká (monarch.strana) 1 0,51 X 

7 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 2 1,03 X 

8 Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 8 4,12 X 

13 Folklor i Společnost 0 0,00 X 

16 Strana soukromníků ČR 1 0,51 X 

20 Moravané 5 2,57 X 

22 Nár.socialisté-levice 21.stol. 0 0,00 X 

http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=3
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=5
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=7
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=8
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=13
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=16
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=20
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26 NEZÁVISLÍ 6 3,09 X 

30 Věci veřejné 0 0,00 X 

43 Komunistická str.Čech a Moravy 47 24,22 X 

44 SUVERENITA - Blok JB pro JMK 1 0,51 X 

48 TOP 09 a Starostové pro JMK 8 4,12 X 

51 Strana zelených 3 1,54 X 

60 Česká str.sociálně demokrat. 57 29,38 X 

65 REPUBL.STR.ČECH,MORAVY A 
SLEZ. 

0 0,00 X 

70 Občanská demokratická strana 16 8,24 X 

77 Strana svobodných občanů 6 3,09 X 

80 Dělnic.str.sociální spravedl. 4 2,06 X 

82 Konzervativní strana 4 2,06 X 

84 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 17 8,76 X 

92 NEZÁVISLÍ DEMOKRATÉ 0 0,00 X 

93 Česká pirátská strana 2 1,03 X 

Volby do Senátu Parlamentu ČR konané dne 12.10. – 13.10.2012 

Výsledky hlasování: obvod: 56 – Břeclav, obec: Starovičky 

 
Okrsky Voliči 

v seznamu 
Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů 

počet zprac. v % 

1 1 100,00 670 228 34,03 224 195 87,05 

 

Kandidát Volební 
strana 

Navrhující 
strana 

Politická 
příslušnost 

Počty hlasů % hlasů 

číslo příjmení, jméno, tituly 1. kolo 2. kolo 1. kolo 2. kolo 

+1 Tesařík Zdeněk KSČM KSČM KSČM 32 29 16,41 28,16 

2 Procházka Pavel Ing. ODS ODS ODS 29 X 14,87 X 

3 Uzel Radim MUDr. CSc. SPOZ SPOZ SPOZ 13 X 6,66 X 

4 Zemánek Richard Mgr. KDU-ČSL KDU-ČSL KDU-ČSL 10 X 5,12 X 

5 Volařík Miroslav Ing. KONS KONS BEZPP 5 X 2,56 X 

6 Mikulecký Luděk Ing. LL.M. TOP+STAN TOP 09 BEZPP 26 X 13,33 X 

7 Palša Stanislav RNDr., Mgr. NÁR.SOC. NÁR.SOC. NÁR.SOC. 3 X 1,53 X 

8 Klimovičová Eva MUDr. NK NK BEZPP 8 X 4,10 X 

+9 Hajda Jan Ing. ČSSD ČSSD ČSSD 63 74 32,30 71,84 

10 Chlumecký Zbyněk Mgr. SNK ED SNK ED BEZPP 6 X 3,07 X 

Společenská kronika                                                                                          (IS) 

 

Vzpomínka 

     Dne 16. října uplynulo 100 let od 
narození naší milé maminky, 
babičky a prababičky paní Veroniky 
Haluzové, která přišla na svět ve 
stejný den a rok se svým bratrancem 
p. Václavem Drbolou, jehož 
narozeniny naše farnost slavila 30. 
září. Ač uplyne 11. listopadu 12 let, 
co od nás odešla na věčnost, je 
stále s námi. Naše velká rodina drží 
pohromadě a scházíme se, jak za 
jejího života. Vyprávíme veselé 
příhody s ní prožité a cítíme, že je s   

                                           námi u jednoho stolu.  
                                       syn Vašek a dcera Josefka s rodinami 

Blahopřání rodičům   
Kamilovi a Taťáně Majerovým, 
bytem Starovičky č.p.292, 
kterým se narodil dne 5.9.2012 
syn Antonín Majer. 

V měsíci září oslavili významné životní jubileum: 
 

pan Jaromír Ovísek – 50. narozeniny, 
 

paní Svatomíra Mikešová – 80. narozeniny, 
 

pan Václav Prát – 80. narozeniny. 

 
V měsíci říjnu 
oslavili významné 
životní jubileum:  
 

pan Adolf Drobílek 

– 60. narozeniny, 
 

paní Marie 
Habrovcová  

– 92. narozeniny. 
                      (RH, HM)

http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=26
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=30
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=43
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=44
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=48
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=51
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=60
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=65
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http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=80
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=82
http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=84
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http://volby.cz/pls/kz2012/kz351?xjazyk=CZ&xdatum=20121012&xkraj=10&xobec=584908&xstrana=93


Z naší školičky 

     V letošním roce byly 
zrekonstruovány odpady v celé 
budově a současně s tímto zbudována 
nová sociální zařízení v celé budově. 
     Protože zájem o místa v MŠ 
převyšoval stávající kapacitu, byla 
zrekonstruována a rozšířena o 4 místa 
třída MŠ. Pro děti byla zřízena 
samostatná ložnice. Tato rekonstrukce 
prostor MŠ bude pokračovat i v 
příštím roce, kdy je naplánováno 
rozšířit MŠ o jednu třídu. 
     Rekonstrukcí taktéž prošly sklepní 

prostory, ve kterých byly zbudovány nové šatny jak pro děti MŠ, tak pro žáky ZŠ. 
Můžete shlédnout na fotkách třídy a prostory budovy. V současné době je základní 
škola dvoutřídní - malotřídní, což je dáno počtem žáků školy, kterých je v letošním 
školním roce 27. ZŠ a MŠ společně absolvují vlastivědné výlety, školní kulturní 
akce, soutěže, besídky, sportovní dny, zábavná odpoledne. 
     V předešlém šk. roce se nám podařilo sehnat dotaci z EU a mohla tak být 
vybavena 1 třída novými počítači s připojením na internet (celkem 10 stanic) a 
interaktivní tabulí, což povede, jak všichni věříme, ke zkvalitnění výuky. 
     Letos byli žáci 5. ročníku testováni v předmětech Čj, M, a Aj a můžeme říct, že 
ve srovnání s republikovými výsledky jsme dopadli velmi dobře (výsledky - záložka 
Testování tříd 5. ročníků). 
     Budoucnost ZŠ a MŠ se bude nepochybně odvíjet od počtu dětí MŠ a žáků ZŠ. 
V tomto směru se jeví perspektiva „edukačního centra obce“ optimisticky, 
přihlédneme-li k masivní výstavbě nových domů a výhodné poloze obce v rámci 
regionu.                                                                                                               (Wal) 

Moje prázdniny 

     S taťkem jsme byli v Belgii a v areálu Bongo, jezdili jsme na kolách do Pavlovic, 
na zmrzlinu. Potom jsme byli s mamkou na koupališti a na bobové dráze 
v Němčičkách. Byli jsme i na Vranově, koupali jsme se, bavili se. Poté jsem strávila 
léto doma.                                                                                    Nela Smutná, 5.třída 
 

     Byli jsme ve zlínské Zoo. Byly tam otevřené klece, do kterých se mohlo chodit. 
Například s papoušky, jestřáby a dohromady tam byli čápi s kačenami. Potom tam 
byla místnost, kde se poznával prales. Byli tam hadi, jen tak si tam skákaly opice. 
Koncem prázdnin jsme byli na táboře za Prahou. Byl tam rybníček, byl špinavý. 
Strávili jsme tam 3 dny. V Praze jsme šli do Technického muzea. Moc se mi tam 
líbilo. Byly tam letadla, auta, vzducholodě a modely lodí. Zbytek prázdnin jsem 
strávil doma.                                                                               David Veselý, 5. třída 
 

Naše nová škola 

     Po prázdninách jsme se vrátili do úplně nové školy. Čekala nás velká šatna, kde 
každý má svojí vlastní skříňku, od které má klíč. 
     Dole ve školce jsme to málem nepoznali. Nová lehárna a herna pro děti, která za 
nás nebyla. Jak říká Šimon - máme „fajné“ záchody a ve třídách nová umyvadla a 
zrcadla, abychom se viděli.                                                                      žáci 3. - 5. tř. 
 

Sběr papíru 

     Na naší škole proběhl 8. a 9.10. sběr starého papíru. Žáci se 
tak učí ekologickému myšlení a já za školu děkuji všem, kteří se 
sběru zúčastnili. Výtěžek z této akce bude použit v MŠ i ZŠ na 
nákup hraček, knih a různých učebních pomůcek.                  (Wal) 

 

Máme nové žáky  

     Vedle ve třídě máme nové prvňáčky. Jsou hrozně pidi a je s nimi sranda. Občas 
k nám do třídy přijdou číst z Živé abecedy. Všem jim to jde, umí dobře číst. Někteří 
čtou lépe než my. Je tam převaha kluků, kteří jsou divocí, 
hlavně o přestávkách a v družině. 
                                             David Veselý, 5. třída 

 
Dýňování  

     Na naší škole proběhlo podzimní dýňování. Soutěžilo se 
o nejhezčí dýni - „Modelku“. Nejkrásnější dýní byla zvolena 
dýně č.9, kterou vyrobila Linda Veselá. Blahopřejeme! 
 

Prvňáci se představují 
 

     Jmenuji se Tomáš Holásek. Mám rád 
přestávky. Má mamka se jmenuje Martina 
a můj taťka Milan. Moje ségra Dorča a 
brácha Kuba. 
     Mám rád Živou abecedu, baví mě škola 
a lego. Mám 6 roků a mám moc rád 
angličtinu.  

     Já jsem Gábinka Hovězáková. Moje 
mamka je Radka a taťka Vašek. Oba 
pracují v Thermalu. Sestra Šárka chodí do 
Hustopečí, na gympl. Baví mě malá 
matematika a angličtina. 

 

     Já jsem Erik Hoffmann. Můj taťka je 
Libor, mamka Eva. Mám bratra Patrika. 
Mamka chodí do pekárny, taťka chodí 
spravovat kombajny a traktory. Líbí se mi 
ve škole, hlavně Živá abeceda a 
angličtina. Mám 6 roků. 

   Jsem Sandra, mamka je Romana a taťka 
Roman. Mám 7 roků a baví mě přestávky.  



Nový spolužák 

     Přišel k nám nový žák, který vypadá jako 
holka. Proč? Protože má dlouhé vlasy. Narodil se 
v Ivančicích, přestěhovali se do Přítluk. Do školy 
chodil v Rakvicích, kde se mu nelíbilo. Tak je u 
nás. Matyáš je přátelský provokatér. Na naší 
škole se mu líbí.                    Nela Smutná, 5.třída 

Podzim 

     Máme tady podzim. Celá škola se zahalila do 
tohoto období. Uspořádali jsme výstavku na téma 
"Plody podzimu". Do školy dorazily dýně, 
kaštany, žaludy, jablka, hrušky, brambory. 
Nejvíce plodů přinesl Ríša Zach a Jakub Tihlář z 
1.třídy. Společně s výstavkou jsme nechali 
naklíčit čočku a fazoli. Pomaloučku už nám 

vystrkují klíčky. Z kaštanů jsme zase vyráběli zvířátka a z listů a brambor podzimní 
housenky.  
     Podzim má tři měsíce. Tyto všechny aktivity jsme stihli v měsíci září. Říjen již 
pomalu ukrajuje ze svého měsíce a my se pustili tentokráte do kašírování ovoce a 
zeleniny. Někteří jsme poprvé viděli vařený škrob, který se používá k tuhnutí 
materiálu. Všichni žáci si tuto techniku vyzkoušeli a všem se nám to líbilo. 
Tím ale však podzim u nás ve škole nekončí. V dalším měsíci nás čeká projekt 
"Podzim", kdy velké děti budou společně pracovat s malými. V tomto projektu 
zjistíme, co již umíme o podzimu a co musíme ještě docvičit. Součástí projektu bude 
i seznámení s domácími mazlíčky a beseda s myslivcem. Ale o tom zase příště. 

 H. Meredová, D. Veselý, Š. Cigánek 
 

     Všechny akce dokumentujeme a v hodinách ICT z nich vytváříme prezentace a 
návody, jak který výrobek vyrobit. S prezentacemi žáků se můžete seznámit na 
našich web stránkách www.zs-msstarovicky.cz 
 

Perličky 
Anglický jazyk: 
She likes spring.  /Má ráda jaro./ 
paní učitelka: Míšo, translate. /Přelož./ 
Míša: Ona má ráda sprintování.  
 
Natálka: Paní učitelko, tady chodí střevní šipka. 
Linda: Já jdu dnes k doktorce. 
paní učitelka: Ke které chodíš?  
Linda: No, k té Strace.  
                                                                                  namalovala Viki Lesnerová  
Jindřiška: /blahopřeje Honzovi /: Ať máš hodně jedniček a ať tě nikdo nebouchá. 
 

Erik: Adriana je moje bratranice.  
 

Dopravní výchova 

     Dne 9.10. se naši žáci 3. - 5. ročníku zúčastnili dopravní výchovy. Nejdříve 
proběhla první tři vyučovací hodiny výuka teorie a pak si žáci mohli vyzkoušet 
uplatnění dopravních předpisů včetně jízdy zručnosti v praxi na dopravním hřišti. 

 

Oznámení 

      Pedagogičtí pracovníci a žáci školy zvou rodiče a přátele školy na prezentaci 
projektu „Starovičky očima dětí“, která se koná 13.listopadu v 16:30 hod. Po 
prezentaci budou následovat třídní schůzky s rodiči žáků.   

Prvňáci se představují 

     Já jsem Kuba Tihlář, mám sestru 
Karolínu, chodí do školky. Můj taťka se 
jmenuje Marek Tihlář a mamka Kateřina 
Tihlářová. Oba chodí do stejné práce. Ve 
škole mě baví matematika. Ve škole je to 
lepší než ve školce, baví mě přestávky. 
Rád chodím na počítač a hraju si s legem. 
Mám 6 roků.  

     Jmenuji se Ríša Zach. Moc se mi líbí 
ve škole. Mamka je Lenka Vetrová, taťka 
Tomáš Zach. Mamka pracuje v 
Hustopečích, jenže nevím, co dělá. (Erik: 
Tvoje mamka spravuje rádia, moje mamka 
to říkala.) Mám bráchu Marka. 

Z mateřské školy 

     Nový školní rok jsme zahájili v úplně 
novém kabátě. Během letních prázdnin se 
konala přestavba a modernizace mateřské 
školy. Zvětšila se nám herna, máme 
samostatnou ložnici a nové šatny.  
Prostory jsou vybaveny novým 
nábytkem. Všechny děti, nejen ty nové, 
byly z nové  školky nadšeny.  
     V letošním školním roce jsme přijali 12 
nových dětí. Z toho 10 již nastoupilo a 2 
nastoupí během roku. Všechny nové děti 
svůj první krok ve školce zvládly dobře. 
Nějaká slzička samozřejmě byla, ale to 
je normální.  Mateřská škola je naplněna 
do počtu 28 dětí. Personální obsazení 
zůstalo stejné, jako v minulém roce. 
                                                  kolektiv MŠ 

Všechny fotografie z akcí si můžete 
prohlédnout na web stránkách školy 
www.zs-msstarovicky.cz. 

http://www.zs-msstarovicky.cz/
http://www.zs-msstarovicky.cz/


Digitální pozemní vysílání ve Starovičkách (DVB-T) 

Vážení spoluobčané, za uplynulé čtyři měsíce se toho 
v televizním vysílání přihodilo hodně. Zejména začal vysílat 
„novácký“ kanál Fanda, jenž je zaměřen na muže. Zkrátka 
vysílají se na něm hlavně akční seriály, sport, erotika a 
Městečko South Park (to je kapitola sama pro sebe). O této 
stanici „nováčští“ prohlašovali, že pozemně vysílat asi nebude, 
ale krátce poté, co se zavřela minulá uzávěrka našeho 
zpravodaje, spustili Fandu i přes vysílače. Jakmile vyjde tento 
zpravodaj, naladíte Fandu už jen na 46. kanále, a to z Brna, 
hned ze dvou vysílačů (podrobnosti viz níže). 

Na stejném kanále naladíte už nyní monoskop televize 
Inzert TV, která má v plánu spustit vysílání v prosinci tohoto 

roku. Má být údajně „inspirací pro vaše nákupy“. Více o ní na 

www.inzertmaxtv.cz.   
Ve stejném multiplexu (4.) dále vysílá TV Pohoda, 

zatím převážně s hudebním obsahem, a ČT 1 a Nova (obě 
stanice ve vysokém rozlišení (HD). 

Nesmím ovšem zapomenout na TV Pětka. V době, 
kdy píšu tento článek, vysílá tzv. „promo smyčku“, jež se 
každou čtvrthodinu opakuje. V čase, kdy si budete číst tyto 
řádky, bude už TV Pětka vesele vysílat. A to doslova má jít o 
televizi víceméně zábavnou a bulvární, vařící, pečící apod., 
takže se můžete těšit mj. na Ivetu Bartošovou, Zdeňka Izera, 
Kateřinu Herčíkovou ad. 

Multiplex č. 3 vám spolu s Pětkou dále nabízí hudební 
TV Óčko, pro ženy určenou Primu LOVE a křesťanské rádio 
Proglas. 

Mrkneme se i k bratrům Slovákům. U nich prý 
přijímání klasickými anténami využívá pouhých (!) 12% 
obyvatel. To je dost málo, a proto se tam DVB-T rozvíjí daleko 
méně, čiže skoro vůbec ne. Spustili vysílání 4. multiplexu, to 
ano, jede mi to krásně na 39. kanále z Bratislavy, ale… Jestli si 

kdysi někdo stěžoval na český 3. 
multiplex, že zeje prázdnotou 
(pravda, ještě před půlrokem tam 
vysílala jen Prima Love a rádio 
Proglas), tak neví, co to je – 
prázdný multiplex. Vy ho sice – ten 
slovenský - (možná) naladíte, ale 
programy se vám neuloží žádné – 
jelikož tam prostě žádné nejsou. Dá 
se to vůbec pochopit? Mohla tam 
vysílat třeba další stanice Markízy 
DajTo, taktéž určena pro muže. 

Jenže Markíza ne. Prý je to moc 
drahé. A tak Towercom (firma, která má na starosti vysílání) 
v celé SR vysílá, přeneseně řečeno, Pánu Bohu do oken. A to 
jen proto, aby jí slovenská rada pro televizní vysílání 
neodebrala kmitočty pro tento multiplex. Co na tom, že každou 
hodinu zbůhdarma spaluje stovky kilowattů elektřiny. 

Na technologie HD, HD+, 3D, DVB-T2, MPEG4, 
HbbTV a další se podíváme někdy příště. Nespěchám s tím, 
neboť např. vysílání DVB-T2 plánují České Radiokomunikace 
až od roku cca 2015. 

Jak naladit nové televizní stanice: 
Fanda, Inzert TV, TV Pohoda, ČT 1 HD, NOVA HD: 

kanál 46 - kvalitní kanálovou nebo širokopásmovou anténu 
s kanálovým (46. k) předzesilovačem natočit vertikálně či 
horizontálně na Brno. Dále použít slučovač REST/K46. 

TV Pětka, Óčko, Prima LOVE, Proglas: kanál 30 
nebo 59 - anténu natočit horizontálně či vertikálně na Brno, 
nebo horizontálně na Jihlavu. V některých případech, dle 

vašeho anténního rozvodu, nebudete ani další anténu 
potřebovat.     

                                               Robert Zeman, dipl. um. 
                                                                                                                         (obrázek: práce dětí na nástěnce v ZŠ)  

Římskokatolická farnost 

Hraje se v nebi fotbal?  
Jednou se mě děti v 

náboženství ptaly, jestli se hraje v nebi 
fotbal. Musel jsem přiznat, že nevím. Při 
cestě ze školy jsem si vzpomněl na 
jeden vtip. Dva kamarádi taky chtěli 
vědět, jestli se v nebi hraje fotbal. 
Domluvili se, že ten, kdo první zemře, to 
zjistí a dá tomu druhému vědět. Pepa 
zemřel první a za pár dní po své smrti 
se objevil Frantovi ve snu. Franta se 
ho ptá: „Co jsi zjistil? Hrají v nebi 
fotbal?“ Pepa mu odpovídá: „Mám pro 
tebe dobrou a špatnou zprávu. Dobrá 
zpráva je: ano, v nebi hrají fotbal. 
Špatná zpráva je: zítra večer 
nastupuješ do branky.“ Myslím, že i 
vážné věci je třeba okořenit humorem.  

Žijeme ve společnosti, která 
téma smrti vytěsňuje. Stalo se až 
příslovečným říkat: „Zapomněl jsem 
na to jako na smrt.“ Setkáváme se 
s tím, že v médiích se bez zábran 
hovoří o nejintimnějších věcech 
člověka, ale smrt se stala pomyslným 
společenským tabu. A přitom to, že 
zemřeme je naší největší jistotou. 
Statistiky jsou neúprosné. Ze sto lidí sto 
umírá. Je zajímavé, že pokud člověk 
dostane odvahu a zahledí se do 
tajemství smrti, probouzí se v něm touha 
smysluplně a naplno žít svůj život. 
Vyzkoušel jsem si to se středoškoláky, 
když jsme se v souvislosti s 
Halloweenem bavili o svátku zemřelých. 

Každý měl za úkol napsat, co by udělal, 
kdyby měl jen měsíc života. Z odpovědí 
bylo jasné, že by ho každý chtěl prožít co 
nejlépe. Paradoxně téma smrti 
zintenzivňuje náš život a často nám 
umožní zahlédnout věci, které 
nevnímáme. Vybavuje se mi dopis 
jednoho vězně z padesátých let, který 

byl odsouzen k trestu smrti. Několik dnů 
před popravou píše: „Kdo říkal, že 
pohled na řepné pole je nudné. Vydržel 
bych se na ně dívat celý život“.  

Téma smrti, kromě bolesti a 
tísně, v sobě nese i ukrytou touhu po 
překonání smrti. Často při pohřbech od 
nejrůznějších řečníků slýchávám, že 
láska je silnější než smrt. Nebo přání, 
aby zemřelý odpočíval klidným spánkem 
nebo aby přišel do muzikantského, 

fotbalového či jiného nebe. Koneckonců 
pohádkové hledání elixíru mládí nebo 
obelstění tetičky smrtky, není ničím jiným 
než výrazem touhy člověka překonat 
smrti.  

Otázky spojené se životem a 
smrtí vystupují do popředí našeho zájmu 
na přelomu října a listopadu. Toto období 

je pro mnoho lidí velmi citově 
náročné. Chodíme na hřbitovy, 
abychom uctili památku zesnulých. 
Na mnoho lidí padá smutek, na 
některé tíseň, samota, možná i 
deprese. Jsme podobni Ježíšovi, 
který když přišel na hrob svého 
přítele Lazara, tak se rozplakal. A to i 
přesto, že ho za několik okamžiků 
vzkřísil z mrtvých.  Není snadné 
vyrovnat se s tajemstvím smrti.   To 
platí i pro křesťany, kteří svůj život 
prožívají s vědomím, že existence 
našeho já nekončí biologickou smrtí, 
ale pokračuje dál. Způsob tohoto 
„života po životě“ však přesahuje 

schopnosti naší představivosti a našeho 
omezeného rozumového spekulování.  

Možná i zde platí, že srdce má 
svá tušení, které rozum nezná. Rád bych 
proto všechny během dušiček pozval na 
mši svatou. Budeme při ní vzpomínat a 
modlit se za všechny zemřelé ze 
Staroviček.  

Pokoj v srdci po celý dušičkový 
čas přeje Pavel Kafka, děkan.   

foto: pohled na střed obce z roku 1960 

http://www.inzertmaxtv.cz/


Hody 2012  

     Tak jako každý rok Hody začaly 
začátkem října. Meteorologové hlásili 
slibné počasí a tak se každý těšil. 
Přípravy začaly téměř koncem srpna. 
Stárci, stárky, sklepnice a sklepníci se 
rozezpívávali a roztancovávali. Chasa 
pomáhala s chystáním sálu, nebo 
zaučovala „nás nováčky,“ co všechno by 
měli stárci umět. 
 V úterý kolem deváté hodiny 
ranní si stárci jeli do Poštorné pro máju a 
taky pro májky, které si sami vybrali, 
pokáceli a přivezli až před kulturní dům. 
Tam už taky začaly veškeré přípravy. 
Holky uklízely sál, přísálí, nebo kuchyň. 
Nic lehkého to rozhodně nebylo, ale když 
je vás víc, tak, jak se říká, práce jde lépe 
„od ruky“. 
  Stejně aktivní byli i kluci. Po 
obědě se „vrhli“ na čištění máje, s čímž 
jim pomohli i mladší občané Staroviček. 
A právě od tohoto dne začalo taky 
hlídání máje. Kluci si sbalili jen to 
potřebné a až do čtvrtka spávali 
v kulturním domě. 
 Celou středu nám propršelo, 
takže nebylo možné toho moc stihnout, 
tak jsme jen dodělávali vše potřebné 
uvnitř. A jelikož bylo počasí nevlídné a 
času bylo spousta, tak se i tancovalo a 
zpívalo. 

 Ve čtvrtek nám už počasí přálo. 
Mája se dočistila, pospojovala a už jen 
stačilo ji postavit. Holky vyráběly 
výzdobu. Růžiček, fáborek a dalšího 
jsme měli plno. Na máju, májky, věnce, 
nebo na výzdobu sálu. 
 V pátek vrcholí všechny 
přípravy. Kluci se chystají na stavění 
máje. Stárky si zdobí májky a sklepnice 
zase věnce. A samozřejmě jsme ozdobili 
máju. O výzdobě v sále ani nemluvě. 
Zkrátka vše bylo připraveno na zítřejší 
veselí.  
 Před kulturním domem se řadily 
houfy lidí, aby se podívaly, jak se taková 
obrovská 30-ti metrová mája dostane až 
na vrchol. Pomoci přišli jak mladí, tak 
staří, takže to byla opravdu skvělá 
podívaná. Všichni napjatě sledovali, jak 
se mája zvedá a až nebezpečně 
prohýbá. Naštěstí máme šikovné 
občany, takže se mája bez problému 
dostala až nahoru.  

Ten den šli všichni brzo domů, 
aby se pořádně prospali na sobotu. Jen 
kluci měli ještě jeden úkol a to, že museli 
postavit všechny májky stárkám a 
roznést před domy věnce sklepnicím. 
 V sobotu brzo ráno se stárci 
s kapelou vydali zvát občany na Hody. 
Nechyběl krátký taneček před domem 

stárek a sklepnic. Ve 14:30 hod. se 
stárky a sklepnice scházely u Šárky 
Hovězákové, první stárky. Všichni jsme 
čekali na příchod stárků a sklepníků. 
Lidé se také houfně sbíhali, aby mohli 
přihlížet průvodu. Vydali jsme se po 
hlavní silnici až k panu starostovi. Tam si 
první stárka (Šárka Hovězáková) 
zatančila s panem starostou a první 
stárek (Vojta Buchta) s jeho ženou. Dál 
se průvod přesunul na plac před 
kulturním domem, kde se tančilo až do 
19:00 hod. do večera. 
 V 20:00 hod. začala večerní 
zábava. Krojovaní se převlékli do 
společenského šatu a zahájili večer 
průvodem. Kapela Lácaranka hrála až 
do 3 hodin. Poté začala diskotéka. 
Tancovalo se na nejrůznější písničky asi 
až do 4 hodin do rána. Všichni si to moc 
užili!  
 V neděli se počasí moc 
nevyvedlo. Lilo jako z konve a byla zima. 
Ale náladu to nekazilo. Je tu už tradicí, 
že v neděli se jde na mši svatou do 
kostela a tento rok nebyl výjimkou. 
 Průvod se nekonal, tak po 
odchodu z kostela se všichni vydali 
směrem do kulturního domu. Právě 
proto, že bylo nevlídné počasí, se ani 
tam nesešlo moc lidí, ale na dobré 
náladě to nic neměnilo. Všichni dováděli, 
jako předchozí den. 
 Večerní zábava opět začala 
ve 20:00 hod., tentokrát v doprovodu 
kapely Horenka. Začali jsme jako 
v sobotu průvodem, ovšem tentokrát 
jsme se řadili za druhý stárkovský pár a 
to za Kateřinu Žilkovou a Davida 
Sedláčka. Celý večer a celé Hody jsme 
opět ukončili diskotékou. 
 Hody 2012 se opravdu moc 
vydařily a všichni se moc těšíme na rok 
2013.                    Dorota Pleskačová

Hodky 2012 

     Týden po Hodech se i letos konaly Hodky, které byly plné 
sól a překvapení. Datum letošního konání připadlo na sobotu 
13.10.2012. Kolem 20. hodiny jsme se sešli, všichni stárci, 
stárky, sklepnice a sklepníci, u naší třetí stárky Zuzky 
Osičkové. Samozřejmě jsme nejeli až do Šakvic, kde Zuzka 
bydlí, ale šli jsme k její babičce paní Haluzové.   Před 
bytovkami jsme si zazpívali pár písniček a 
vydali se směrem ke kulturnímu domu, kde 
už se zábava pomalu rozjížděla. Tanec, 
veselí a tóny kapely Palavanka přerušil třetí 
stárek Adam Janoušek, zaboucháním na 
stůl. Tak jsme všechny upozornili na naši 
přítomnost, následoval tradiční nástup a 
verbuňk. Po tomto úvodu jsme začali 
tancovat a postupně se přidávalo více lidí, 
až nakonec byl celý taneční parket plný 
tančících párů. Během večera byli zvoleni 
„staří stárci a stárky“. Pro letošní rok byly 
vybrány tyto páry: pan Pavel Lang s 
manželkou, pan Josef Hanáček s 
manželkou, pan Radek Habrovec s 
manželkou a pan Tomáš Dolák se slečnou 

Ivonou Mazůrkovou. Potom následovalo jejich sólo. Něco po 
půlnoci přišla na řadu večeře určená pro kapelu. Mezi tím, když 
se večeřelo, se vytvořil na parketu velký kroužek, který začal 
zpívat písně a pro udržení správné noty se zpívajícím podával 
burčák. Tento kroužek však musel ustoupit při příchodu stárků 
a stárek v převlecích – následovalo totiž stárkovské sólo 

„naruby“ zvané Havaj. Ladné pohyby 
těl v rytmu havajské hudby, nápadité 
kostýmy a bombastické paruky na 
hlavách stárků vykouzlily úsměvy 
snad na všech tvářích v sále. 
Okamžitě se rozjela skvělá zábava, 
která k Hodkům neodmyslitelně patří. 
Na vlně dobré nálady následovalo 
sólo bez košil a v trenkách. Zábava 
pokračovala až do brzkých ranních 
hodin. Na závěr bych chtěla 
poděkovat jménem stárků a stárek 
všem, kteří se na přípravě Hodů 
jakýmkoliv způsobem podíleli. 
                                                                         
                              Šárka Hovězáková 



 Bojanovická křižovatka - pohár přetekl 
 

      Poslední těžká dopravní nehoda se v úseku Hustopeče - Starovičky s 

odbočkou  na Horní Bojanovice stala 20.7.2012 viz foto. Tím přetekl pohár 

trpělivosti a kompetentní orgány začaly realizovat již dříve připravovaný 

projekt výstavby nové, bezpečnější křižovatky.  Přestože stavba a jízda v 

jednom pruhu řízená semafory velmi komplikuje provoz a i linkové autobusy 

BORS zde nabírají zpoždění cca 15 min, je to stavba velmi potřebná. 

Havárie v tomto místě byly 2 až 3 x měsíčně a nová křižovatka by měla 

tento problém odstranit. Ušetřené zdraví a životy lidí určitě stojí za ty 2 až 3 

měsíce omezení plynulosti dopravy. Foto stavby je  z 5.9.2012.                                             

                                                             text i foto Dušan Koláček, Starovičky  

Nový chodník na hlavní ulici 
    
     Než budou ve Starovičkách Hody, 
podzimní deště a pak sníh, dokončí 
stavební firma krásný široký chodník 
vedoucí od pošty až ke hřbitovu. 

Minulostí se tak staly nerovné betonové 
dlaždice. Nový chodník jistě ocení 
obyvatelé sousedících domků a jistě 
bude snadnější i zimní údržba chodníku.   

Skoro jim budu chodník závidět, ale snad 
se za čas dočkáme podobně potřebného 
díla i U parku.                                                                                                                      
                     Dušan Koláček, Starovičky 

 

Divadelní dožínky ve Starovičkách 

     V neděli 26.srpna připravil divadelní ochotnický spolek 
KADET Starovičky v kulturním domě Dožínkové posezení. 
Pódium se proměnilo ve vesnickou chalupu a herci sehráli 
humornou scénku ze sousedského života na vesnici. Pak došlo 

na předání dožínkového věnce hospodáři a společnému veselí 
a hodování všech lidí v sále. Nechyběly domácí buchty, vínko a 
zpěv při harmonice. Věřím, že všichni byli s akcí ochotníků 
spokojeni stejně jako já.                     Dušan Koláček Starovičky

 

Nahlédnutí ke Kadetům 
 
     Navazuji na nahlédnutí z minulého čísla, kdy jsem slibovala, že náš 
spolek uspořádá pro pobavení místních občanů nějaké vzpomínkové 
posezení ještě letos. Nikoho z nás nenapadlo, že to bude tak rychlé. 

Dne 11. 8. slavil náš člen F. Habrovec 60. narozeniny, na které spolek pozval. 
Nenapadlo mě nic lepšího, než že se všichni oblékneme do krojů, upravíme 
scénku na Franťu (jež jsem napsala, dnes již můžu prozradit, pro vystoupení v 
Pavlově - které jsme uskutečnili 26. 9.) a tím mu vlastně pogratulujeme. 
Františka a rodinu to potěšilo (byly upraveny také písničky na jeho adresu) a 
my jsme si to v krojích až do konce náležitě užili. 
     To byl impuls uspořádat dožínky pro pobavení občanů. 
     Joža Panic měl napsanou krátkou scénku, kterou stále a stále rozšiřoval a 
připisoval postavy pro každého, kdo se chtěl této taškařice zúčastnit. Nemohl 
chudák ani spávat, jak mu mozek pracoval. 
     Takže tři - čtyři zkoušky a za 15 dní tj. 26. 8. byly utvořeny naše první 
dožínky. Paní Bronička Kalousková, po vzoru svého otce pana Rudolfa 
Mazůrka, napsala kuplet na ukradené auto o předloňských hodech. V sobotu 
jsme napekli buchty - honzovky, nadělali pomazánku - starou tradiční tvaroh s 
cibulí. Těšili jsme se na to jak malá děcka. Říkali jsme si, že i když přijde jen 
pár lidí, že si to užijeme. Byli jsme však mile překvapeni vaší účastí a milým 
přijetím. Zábava byla bujará až do 23:00 hod. Díky panu učiteli Robertu 
Zemanovi, který scénku i zábavu doprovázel harmonikou (hrál jako o život) se 
pozpívalo kdeco. 
     Moc vám děkujeme za účast a Joža již píše pokračování, na které vás 
zveme v neděli 25. listopadu. „TOŽ DONDITE NA DODÍRKY! TĚŠÍME SE NA 
VÁS."                                                                                                A. Haluzová  
 

http://5.9.2012.fotky/#_blank


Stezka Bílé Opavy      

     Během našeho života nás čeká 
spousta různých rozhodnutí. Některá 
jsou špatná, některá dobrá či skvělá. 
Někdy se člověk rozhodne hned a 
někomu to trvá celý život. Prostě a jasně, 
naše bytí je protkáno drobnými či 
velkými rozhodnutími. Nikdy však nevíte, 
jak to dopadne. 
      Jedno takové, řekla bych až překotné 
rozhodnutí, jsem provedla letos v létě na 
konci července. Bylo to rozhodnutí ryze 
prázdninové. Napadlo mě zorganizovat 
dámskou jízdu na hory. Vše bylo 
domluveno a zajištěno do deseti minut. 
Jak skvělý vynález je telefon. Složení 
naší výpravy bylo tříčlenné a trochu 
netradiční. Jednalo se o starší dámu, 
mladší dámu a rozvíjející se poupátko. 
Já jsem se pasovala na vedoucí výpravy. 
Vybrala jsem hotýlek v horské malebné 
vísce Ostružná, která se nachází 
v Jeseníkách, asi 1 km pod 
Ramzovským sedlem. Hotýlek se vlastně 
vybral sám, protože v Ostružné to byl 
jediný hotel, kde byl ještě volný pokoj. 
Mé pasování na vedoucí výpravy bylo 
provedeno, protože mé ego mi říkalo, že 
to tam znám. Zabalily jsme si pár 
hadýrek a hlavně pohodlné boty a 
vyrazily na cestu. Ta začala poněkud 
hororově. Na D1 ve směru na Olomouc 
jsme uvízly asi v hodinové koloně. 
Příčiny byly hned dvě - práce na sinici a 
dopravní nehoda. Byla to nepříjemnost, 
ale co se dá dělat?! Na takovéto situace 
na našich dálnicích jsme tak trochu už 
zvyklí. První překážka překonána a horor 
nám teprve začal u Mohelnice, kde se 
spustila průtrž mračen a opravdu několik 
desítek minut nebylo vidět vůbec nic. 
Blížily jsme se pomalu k cíli a já měla 
pocit, že jedeme do pekla a ne na nějaký 
příjemný výlet. V podvečer jsme konečně 
dorazily do Ostružné. Jak bouře přišla, 
tak i odešla a obloha se krásně vyjasnila 
- prostě azuro. Hned při ubytování 
nastalo příjemné překvapení. Aniž 
bychom to tušily, ubytovaly jsme se 
v hotelu, který provozuje bývalý skokan 
na lyžích Jiří Parma. V recepci byla 
umístěna vitrína vystavující jeho 
sportovní trofeje. Mohly jsme si tak 
zblízka prohlédnut i olympijské medaile 
z Calgary a Lillehammeru. Po celou 
dobu pobytu nás obsluhoval i se svou 
paní. Jakožto průvodce jsem sestavila 
plán na příští den, který samozřejmě 
odsouhlasil i zbytek výpravy. Nenápadně 

jsem se vytratila od večeře, abych si 
v recepci koupila pořádnou turistickou 
mapu - jistota je jistota. Plán zněl asi 
takto: Z Ostružné se dostupnými spoji 
dopravit do Karlovy Studánky a odtud se 
kyvadlovou dopravou dostat na Ovčárnu. 
Dále pak výšlap na Barborku (horská 
chata pod Pradědem) a odtud sejít po 
stezce Bílé Opavy dolů zpět do Karlovy 
Studánky. 
      Ráno po probuzení, které způsobil 
houkající vláček projíždějící malebnou 
krajinou, jsme se přichystaly na cestu. 
Stačilo nachystat batůžky s potřebnými 
proprietami a hurá na první 
dobrodružství. Při prvním venkovním 
nadechnutí se nám trochu zatočila hlava, 
způsobily to vůně 
linoucí se z okolních 
kopců a ostrý vzduch, 
jenž je produkován a 
nasycen kyslíkem ze 
všude přítomných lesů. 
V tom okamžení mě 
napadla věta 
z notoricky známého 
filmu Na samotě u lesa. 
A tak prohlašuji: „Děti 
dýchejte pěkně 
zhluboka, ať se vám 
roztáhne hrudní košíček!“  Pak mě 
zpětně napadlo, že minimálně u dvou 
členek to už opravdu není potřeba. 
      Do Karlovy Studánky jsme dorazily 
podle plánu. Je to krásné lázeňské 
městečko, řekla bych, že na mě působilo 
až sterilně. Nás však zajímala divoká 
příroda. Prošly jsme městečko až 
k hotelu Hubertus a tady byl zádrhel. 
Žádná kyvadlovka tady nebyla. Ta totiž, 
jak jsme později zjistily, odjížděla 
z jiného místa. Záhy nám došlo, že se 
nacházíme na stezce Bílé Opavy, ale 
jestliže půjdeme dál, tak ji nesejdeme 
dolů, ale pošlapeme pěkně nahoru. 

Teď bych vám toto místo trošku 
představila: Naučná stezka Bílá Opava 
prochází po mnoha mostcích, 
schodištích a lávkách po březích Bílé 
Opavy – nejkrásnější horské bystřiny 
Jeseníků. Kromě několika vodopádů, 
četných kaskád a peřejí, skalních 
útvarů a romantických zákoutí 
smrkového pralesa vám naučná stezka 
Bílá Opava na sedmi informačních 

tabulích nabízí i základní informace o 
přírodě této jedinečné rezervace. Délka 
stezky činí 10,5 km. Převýšení 550m. 

Rozhodnutí padlo hned. Jdeme 
nahoru. Zpočátku se nám to zdálo 
jednoduché, byl tam chládeček a šly 
jsme pořád do mírného kopečka.  
Protože je to stezka naučná, tak jsme 
důkladně četly tabule, které nás 
informovaly o fauně a flóře tohoto 
překrásného místa. Bystřiny byly tak 
čisté, že nám přišlo naprosto přirozené 
se z nich napít. Chuť vody byla výtečná. 
Cestou jsme potkaly mnoho turistů, z 
nichž drtivá většina scházela dolů. Co 
nás velmi překvapilo, že touto cestou se 
k vrcholu vydalo několik postarších 
jeptišek a to měly na zádech naplněné 
krosny. Při veselém hovoru jsme se 
náhle ocitly na rozcestí, kde se nabízela 

možnost stezky pro náročné. 
Tady přišlo menší zaváhání, 
mrkly jsme po očku na 
jepťule, které si vybraly 
stezku náročnější, mrkly 
jsme na sebe a bylo jasno, 
vydaly jsme se v jejich 
šlépějích. Znáte tu situaci, 
kdy podceníte soupeře? 
Naším soupeřem časem už 
nebyly jeptišky, ale ta cesta. 
Řádové sestry už byly 
daleko před námi.  

Nepřeháním, řeknu-li, jsme se ocitly ve 
skutečném pralese, kde bylo úžasné 
pozorovat bílé vodopády, naslouchat 
zvukům, které dohromady vytvářely 
nevšední symfonii. Při té nádheře bylo 
nutné zvládnout obtížný terén, zdolávaly 
jsme krkolomné cestičky, žebříky, řetězy 
atd. Nakonec jsme ji zdolaly, i když já 
měla jednu chvíli pocit, že se o mě 
pokouší infarkt, nedostávalo se mi 
dechu. Pak jsem se koukla i na ostatní 
členky a to mě uklidnilo, byly ve stejném 
stavu. Je to jisté, Stezka Bílé Opavy je 
tak úžasná a krásná, že bere dech. Jo a 
taky z ní bolí nohy. Jisté je však také to, 
že zahání všechny starosti, protože mysl 
zaměstnává svou krásou a tělo svou 
náročností. Po zdolání stezky, jsme se 
shodly na tom, že i přes obrovskou 
únavu to vlastně pro nás byla léčebná 
kúra, kterou poskytuje příroda zcela 
zdarma. 
    Dolů nás svezl autobus a již probíhalo 
vše podle plánu. Stihly jsme poslední 
spoj zpátky do Ostružné a po úžasné 
večeři šly spát. Nebyl to určitě jediný 
zážitek z výletu, avšak určitě ten 
nejvýraznější.                  Drábková Jitka 

Nástup podzimu a myslivci     

     Skončilo letní období, čas dlouhých horkých dnů, v naší 
oblasti i velmi suchých. Od května spadlo extrémně nízké 
množství srážek. Aby zvěř nestrádala žízní, myslivci doplňovali 
vodu do napáječek umístěných u každého zásypu. Aby myslivci 
získali krmivo pro zvěř na zimu, hlídali vinohrady ZD Klas v 
Zacích vždy o sobotách a nedělích. Za to dostanou od Klasu 
odpad po čištění obilí. Na pronajatém poli vypěstovali krmnou 
řepu, kterou nyní až do zámrazu rozváží po revíru a předkládají 
zvěři. V září skončila doba lovu srnců, pokračuje doba lovu srn 
a srnčat, kachen divokých a prasat. Myslivci se budou 
připravovat na společné hony na bažanty a zajíce, těchto honů 

a úlovků bude ale letos poskrovnu. Přesto připravují myslivci 
tradiční „Poslední leč“ na 15.prosince, na kterou jsou zváni 
všichni přátelé myslivosti a nejen oni. V sobotu 6.října opustil 
řady myslivců dlouholetý člen místního sdružení pan Matěj 
Klecandr, který myslivost provozoval od roku 1966. Budeme 

na něj vzpomínat jako na houževnatého a pracovitého chlapa. 
Přestože byl tělesně hendikepován, zastal do vysokého věku 
více práce, než mnohý zdravý a plně se věnoval jak svým 
polnostem, tak domácímu zvířectvu. Rád si v kruhu myslivců 
zazpíval a přiťukl svým červeným. Buď mu památka.           (JP)



Za vesnickými muzikanty Staroviček IV. 
     

      V úvodu této části mé vyprávění o vesnických muzikantech Staroviček ovlivnil 
dopis, který jsem dostal od čtenářky tohoto zpravodaje. Uvědomil jsem si, jaké 
přísné kritice je každý přispěvatel článku do zpravodaje vystaven. Uvedu několik 
okolností, které si pisatel článku neuvědomuje a měl by je mít na zřeteli, o kterých 
se pisatelka článku zmiňuje. Jsou to tyto případy: Kdy článek budí dojem, že je „o 
ničem“, na téma „jedna paní povídala“, nebo obsah článku je „smyšlený“, což citlivý 
čtenář ihned pozná, dále pokud se článek hemží cizími výrazy a názvy, kterým 
běžný čtenář nerozumí, budí to u něho zápornou reakci obsahu takového článku. 
Toto jsou poznatky z dopisu čtenářky, na které upozorňuje. Nenechám ji v 
anonymitě, jelikož se týkají nás všech, kteří do zpravodaje přispíváme. Jsou 
myšleny upřímně osobou, která má dlouholeté zkušenosti v literární činnosti, ke 
které má nejblíže v důsledku svého učitelského povolání, dnes již seniorka, jako 
mnohý z nás. Je to Anna Mazůrková, manželka mého kamaráda od školních let, 
muzikanta Štěpána Mazůrka, který již bohužel není mezi námi. Pro ty občany, kteří 

se do Staroviček přistěhovali nebo přiženili i pro mladší generaci přiblížím tuto 
občanku Staroviček několika řádky. Do obce se provdala za manžela Štěpána 
Mazůrka z Hlohovce, z Podluží, Moravského Slovácka, známého slováckými 
tradicemi, folklórem a pestrostí malebných krojů. Svým příchodem do obce se 
zasloužila o novou tradici v obci, do jejího příchodu dosud neznámou – tzv. zpívání 
svíce, je to rozloučení snoubenců s mládeží Staroviček těsně před uzavřením 
sňatku. Tato tradice se ve Starovičkách dodržuje dodnes. Do podvědomí občanů 
Staroviček se Anna Mazůrková dostala v roce 1968, kdy vojska Varšavské smlouvy 
přijela s tanky potírat kontrarevoluci do Staroviček. Toho času byl průjezd obcí na 
vrchním konci obce zatarasen z důvodu výstavby nové komunikace přes obec 
Starovičky. Objížďka obcí na Brno byla vedena po obvodu směrem na Komárov. 
Pro osádky ruských tanků, které zastavily před vesnicí, byla objížďka pro ně 
nedostatečně vyznačena a domnívala se, že je to na ně nastražená past 
kontrarevoluce. Tomu nasvědčoval dav občanů Staroviček, zvědavců, kteří se 
shromáždili na vrchním konci obce, v tu dobu mladá učitelka Anna Mazůrková znala 
perfektně rusky posádkám ruských tanků energicky a důrazně vysvětlovala, že u 
nás žádná kontrarevoluce není, přes obec mohou pokračovat po vyznačené 
objížďce. V tom čase stačil jen neuvážený náznak odporu ze strany obyvatel a 
vojáci byli rozhodnuti použít zbraň. Kolik našich lidí tak násilný vpád do naší vlasti 
zaplatilo životem. Její manžel Štěpán Mazůrek, můj přítel a muzikant, měli jsme 
společného koníčka - hudbu, byl stižen těžkou nemocí a náhle odešel do 
muzikantského nebe, tím mne velmi zarmoutil a svoji rodinu vystavil stresu 
nejvyššího stupně, bohužel. Jak praví nostalgická píseň slovy: „Život je boj a klam, 
proč lásky víc v něm není, někomu štěstí dá jinému pouhé snění, tak už to ve světě 
je, že osud nepřeje.“ Tak tomu bylo v životě mého kamaráda Štěpána Mazůrka, kdy 
mu zlý osud nedopřál užít si na odpočinku zbytek svého plodného života. Na Annu 
Mazůrkovou mám jedno přání. Velmi bych byl potěšen jejím příspěvkem do 
zpravodaje na jakékoliv téma. Věřím, že by tím určitě obohatila obsah 
Starovičského zpravodaje. Mnozí čtenáři i já bychom uvítali její řádky v článku z 
oblasti Podluží, kraje jejího rodiště odkud pochází a má jistě vřelý vztah k dobovým 
tradicím Moravského Slovácka. Já sám jsem měl možnost tento malebný kraj 
poznat, když jsem byl pozván kamarádkou Štěpánky Klecandrové po mé základní 

vojenské službě do Kostic na Krojovaný slovácký ples. Jaká to byla nádhera a 
zážitek pro mne na celý život, na to se nedá zapomenout. Místní chasa v krojích, 
chlapci v červených kalhotách s výšivkami, ve vysokých čižmách, kramfleky okuté 
zlatým lemem, horní část opatřena vyšitými vzory, bambulkami s třásněmi. Dívky v 
nádherných krojích, faldované střevíčky, šátky turečáky na hlavách, 
pestrobarevných vzorů. K tanci a poslechu hrála oblíbená dechová hudba 
Charvatčanka. Způsob tance – polky, místní chasy byl velmi podmanivý. Všichni 
tančili tzv.třasáka, kdy otáčky při tanci polky jsou doplňovány drobnými krůčky. Při 
pohledu do sálu na tanec polky tímto způsobem to dělalo dojem, že se dívenky 
vznáší a sál tančících se vlní jako pole poseté vlčím mákem, jedním slovem 
nádhera. Tento způsob tance polky ve Starovičkách ovládá, pokud já vím, jeden pár 

a to je Ing. Josef Panic se svojí 
manželkou. Za mého mládí ve 

Starovičkách to byl také jen jeden pár. Můj 
kamarád Josef Žaloudek (byl vynikající 

tanečník), který se do Staroviček přiženil 
ze Šakvic, otec Zlaty Galačkové.  Když 

jsem již u tohoto jména, připomenu její 
tchýni, paní Galečkovou z Velkých 
Pavlovic, která byla velkou pěveckou 
hvězdou dlouhá léta v chrámovém sboru 
ve Velkých Pavlovicích, kde jsme 
zajišťovali hudbou smuteční obřady. Na 
závěr této části mého příspěvku, za dopis 
Anně Mazůrkové srdečně děkuji.  
     Vrátím se dále v článku k muzikantské 
odysei, k době kdy jsme se Štěpánem 
Mazůrkem účinkovali v hudebním souboru 
Plynokovu Hustopeče. Jak se praví ve 
rčení: „Všechno trvá, až se ztrhá.“ Skončil 
jsem neslavně, jak se dozvíte z dalších 
řádků mého vyprávění. Byla objednána 
produkce naší hudby do Pouzdřan na 
„pochování basy“ a místo basy jsme 
pochovali hudební soubor Plynokovu. 
Stalo se to následovně. Náš kapelník 
spletl datum konání produkce o den 
později, než byla ve skutečnosti. Bylo 
dohodnuto, že my muzikanti ze Staroviček 
pojedeme ze Zaječí vlakem a ostatní ze 
Šakvic. V Šakvicích jsme z vlaku vyhlíželi 
další muzikanty kapely. Na nástupišti v 
Šakvicích na nás mával zběsile jen 
kapelník a naznačoval, abychom rychle 
vystoupili z vlaku, že nám vše vysvětlí. 
Dozvěděli jsme se tuto „Jobovu zvěst“ s 
tím, že to byl velký trapas, v Pouzdřanech 
narvaný sál a muzikanti nikde, že si museli 
pořadatelé vystačit s harmonikou a 
vozembouchem a účastníci zábavy notnou 
dávkou alkoholu.  Po tomto incidentu došlo 
k hádkám v souboru, žádný nechtěl dělat 
kapelníka a po krátkém čase se soubor 
rozpadl. Můj kamarád Štěpán Mazůrek si 
pak založil sám vlastní malý hudební 
soubor, do kterého zapojil i vlastní 
manželku jako konferenciérku a zpěvačku. 
Mě s otevřenou náručí přijal do dechové 
hudby Staroviček Josef Šafařík, sice ne 

hrou na kytaru, ale na křídlovku. Na závěr 
této části uvedu všeobecnou informaci o 
dechové hudbě Staroviček, ve které jsem 
působil až do doby skončení její činnosti, 
což činilo asi 30 let. V době mého 
příchodu do kapely byla tato kapela 
hodnocena na přehrávkách odbornou 
komisí jako jedna z nejlepších v 
hustopečském regionu. Dostali jsme 
nabídku zúčastnit se letních slavností v 
Tvrdonicích, pokud odmítne účast kapela 
ze Slovenska, to se však nestalo. Jak se 
kapele dařilo za mého účinkování 
v souboru, se dozvíte v dalším 
pokračování tohoto tématu. Budou to 
zážitky humorné i vážné s tím, že téma o 
vesnických muzikantech skončím.  
    P.S.: Ti čtenáři zpravodaje, kteří se mne 
dotazovali, zda-li se v příštím zpravodaji 
objeví předpověď jaký bude rok 2013 
odpovídám, pokusím se vám vyhovět.                                                                                       
                                         Bohumil Šmerda 



Seriál pro chovatele 

Vážení chovatelé, 

   opět se setkáváme prostřednictvím 

našeho chovatelského seriálu a budeme, 

s Vaším dovolením, pokračovat 

informacemi o parvoviróze psů. 

   Diagnostika tohoto onemocnění vychází 

z anamnézy, typických klinických příznaků 

a výsledků laboratorních vyšetření. 

V minulém příspěvku jsem se zmínil, že 

ne všechny zažívací potíže psů musí 

nutně signalizovat parvovirózu, ale 

rozhodně je třeba vzít při diagnostice 

tuto vážnou chorobu v úvahu. Specifická 

virologická a sérologická vyšetření 

dokážou odhalit původce nemoci, a 

proto nejpřesvědčivějším důkazem, že 

se opravdu jedná o parvovirózu psů, je 

přímý průkaz viru v laboratoři. 

   U patoanatomického nálezu 

převládá postižení tenkého střeva 

(intestinální forma) ve všech jeho 

částech, žaludek obvykle bývá bez 

patologického nálezu a obsahu. Sliznice 

střevní je překrvená, střevo dilatované 

se zesílenou stěnou. Uvnitř střeva nacházíme tekutý až 

vločkovitý obsah, žlutohnědé až tmavě rudé barvy. 

   Při myokardiální formě se někdy zjišťuje pouze edém plic, 

jindy i dilatace levé komory srdce. 

   Diferenciálně diagnosticky nutno vzít v úvahu celou řadu 

onemocnění, z nichž jmenujme alespoň některá:  Infekční 

hepatitida, koronavirové onemocnění, akutní hemoragická 

enteritida a v neposlední řadě např. psinka nebo parazitózy. 

   Terapie je především symptomatická, jejím základem je 

dostatečná rehydratace, která má v terapii parvovirózy přímo 

klíčový význam a aplikace účinných antibiotik. Téměř vždy je 

nutná a žádoucí několikadenní hospitalizace pacienta.    

    Dalším zásadním opatřením je odebrání krmiva a tekutin 

na dobu minimálně 24 hodin. Při specifických komplikacích 

onemocnění volíme baktericidní antibiotika s co nejmenším 

negativním vlivem na normální střevní mikroflóru. 

Nerespektujeme-li tato pravidla a zásady, může dojít 

k akutnímu renálnímu selhání s letálními následky. Pokud zvíře 

dlouhodobě v průběhu nemoci zvrací, je velmi důležité také 

podávání antiemetik (léků proti zvracení) 

především s cílem zabránit vzniku zánětu 

jícnu. 

 

   Specifickou terapii představuje nitrožilní 

aplikace imunoglobulinů. Zvláště efektivní 

je tento způsob léčby na samém počátku 

onemocnění. 

   Prevence a profylaxe je u tohoto 

onemocnění zvláště významná. Vzhledem 

k extrémní odolnosti původce, jeho 

všudypřítomnosti a možnosti nepřímého 

přenosu, je zabránění expozici téměř 

nereálné. Účinná vakcinace je proto 

jediným možným a rozhodujícím způsobem, 

jak zamezit klinické infekci. Obecné 

vakcinační schéma předpokládá zahájení 

vakcinace štěňat proti parvoviróze ve věku 5 – 8 (9) týdnů. 

Odkládání vakcinace na pozdější dobu může mít neblahé 

následky v podobě propuknutí nemoci. Vakcinace se opakuje 

v intervalech 2 – 4 týdnů až do věku alespoň 12 týdnů. Většina 

výrobců vakcín doporučuje každoroční revakcinaci pro 

zachování účinné hladiny protilátek proti tomuto onemocnění. 

   Prognóza je vždy opatrná, avšak při adekvátní terapii se 

většina psů uzdraví. Zanedbatelné ovšem není ekonomické 

hledisko, kdy léčba je mnohonásobně dražší proti vakcinaci. 

   To je o parvoviróze psů, Vážení chovatelé, vše a těším se 

s Vámi nashledanou příště.                         MVDr.Jiří Svobodný 

 

Mažoretky opět první v Evropě 
 

     Mistrovství Evropy v mažoretkovém sportu se tentokrát konalo v 
Polském Opole. 
     Naše skupina začínala hned 23.08. v kategorii trio seniorky, které 
podaly velice dobrý výkon a skončily na nádherném 3. místě. Hned den 
nato začaly postupně všechny skladby. První na řadě byla mix 6, která 
skončila na pěkném 5. místě. Další šla 7, která se bohužel neumístila, 
protože se stala chyba v zařazování do kategorií a byla diskvalifikována. 
Ale i přes tento neúspěch jsme skladbu zacvičili jako nikdy předtím. 
Velký mix Oskar byl velmi úspěšný a skončil tedy na 1.místě, z čeho 
jsme byli natěšeni do další skladby show s názvem Alenka v říši divů, 
která se umístila na nádherném 3.místě. 
     Další den jsme šli hned ráno do akce při POM-POMovém defilé, ve 
kterém jsme skončili sice i s jinou skupinou na 1. místě, ale toto místo 
jsme si potvrdili s POM-POMovou skladbou Bouřka. A myslím, že na to 
jaké byly situace, jsme si vedli velice dobře.                   Šárka Cigánková 

(foto: kostýmy ze show Alenka v říši divů) 

Radek Juška - aktuality   

     Ve dnech 1.-2.9. jsem absolvoval 
MČR do 22 let v Praze, kde jsem 
soutěžil ve skoku dalekém a umístil 
jsem se na třetím místě s výkonem 
725 cm. Dne 11. září jsem přijal 
pozvání na Memoriál Zdeňka 
Procházky, který se konal v Brně. 

Mezi skokany z Jamajky, Německa, 
Maďarska aj. jsem skončil na 4. 
místě, s výkonem 731 cm. O čtyři 
dny později následovalo mezistátní 
utkání Česká republika – Slovinsko - 
Maďarsko v nedalekém Hodoníně. 
Obhájil jsem 1. místo výkonem 735 

cm. Poté jsem si užil zaslouženého 
volna. Přípravu na letošní halovou 
sezonu jsem již odstartoval 
soustředěním v krásném prostředí 
ve Vysokých Tatrách. Nyní už 
probíhá tvrdá příprava na domácím 
stadionu v Břeclavi.            R. Juška 



Žákovská kopaná 

     Premiéru mistrovských utkání prožívají i naši nejmladší 
fotbalisté, kteří hrají O.P. starších základen sk.“D“.  Skupinu 
hraje 5 týmů a proto se soutěž hraje turnajovým způsobem. 
První turnaj se hrál v Horních Bojanovicích s těmito 

výsledky našeho týmu: 
Starovičky : Šakvice             9 : 0   branky: Tomeška D. 8x,   
                                                                    Hovězák L. 
Starovičky : H.Bojanovice    2 : 4   branky: Tomeška D.,  
                                                                    Hovězák L. 
Starovičky : Rakvice            3 : 0   branky: Tomeška D. 2x,  
                                                                    Hovězák L. 
Břeclav : Starovičky             4 : 2   branky: Tomeška D.,    
                                                                    Hovězák L. 
Sestava: Cigánek, Havlík, Konečný, Očenášek, Veselý, Gobo, 
Tomeška, Hoffmann, Panic, Hovězák. 
Druhý turnaj v Břeclavi 

     Na tomto turnaji musím ocenit velikou bojovnost našich 
kluků, protože odehráli všechny 4 zápasy bez střídání. 
Výsledky: 
Starovičky : Šakvice            4 : 0   branky: Tomeška D. 4x 
Starovičky : H.Bojanovice   3 : 5   branky: Tomeška D. 2x,  
                                                                  Hoffmann E. 
Starovičky : Rakvice           2 : 1   branky: Tomeška D. 2x 

Starovičky : Břeclav    0 : 5 
Sestava šesti statečných: Cigánek, Gobo, Očenášek, Havlík, 
Hoffmann, Tomeška. 
Třetí turnaj Starovičky 

     Tento turnaj zvládli naši kluci a jedna nová členka našeho 
týmu Natálka Krčková fantasticky. Za nádherného počasí a 
výborné divácké kulisy, vyhráli všechny 4 zápasy po výborných 
výkonech všech hráčů. 
Výsledky: 
Starovičky : Šakvice   8 : 0   branky:  Tomeška D. 4x,  
                                                           Hovězák L. 3x, Gobo J. 
Starovičky : H.Bojanovice   7 : 0   branky: Tomeška D. 4x,   
                                              Hoffmann E., Hovězák L., Gobo J. 
Starovičky : Rakvice   7 : 2   branky: Hovězák L. 3x, Gobo J. 2x,  
                                                          Tomeška D. 2x 
Starovičky : Břeclav    3 : 1   branky: Tomeška D., Gobo J.,  
                                                          Hovězák L. 
Sestava: Cigánek, Gobo, Hovězák, Tomeška, Konečný, Havlík, 
Očenášek, Hoffmann, Panic, Krčková, Veselý. 
Čtvrtý turnaj 

     Bohužel tohoto turnaje jsme se nemohli zúčastnit pro velký 
počet nemocných hráčů.                                   Václav Hovězák 

 

TJ Starovičky 

     Máme za sebou větší část podzimní 
fotbalové sezóny. Bohužel výsledky 
nejsou úplně tak, jak jsme si je 
představovali. Výkony mužstva jsou 
velmi nevyrovnané, což je také dáno 
častými změnami v sestavě vlivem 

zranění některých hráčů. Někdy jsme 
rádi, když máme vůbec někoho na 
střídání.  
     Do sestav se projevily i 2 červené 
karty. To vše mělo za následek 
dosažené výsledky. To nás ale zavazuje 

ke zbývajícím zápasům. Musíme se 
porvat o co nejvíce bodů. Také kvůli 
našim fanouškům, kteří nás doprovázejí 
v hojném počtu na všechny zápasy. 

1. kolo V. Němčice – Starovičky  2:1 branka: Prokeš Martin  

2. kolo Ivaň – Starovičky  6:1 branka: Dunka Jan 

3. kolo Starovičky – Zaječí 2:2 branky: Prokeš Martin, Ovísek Radim 

4. kolo Uherčice – Starovičky 1:2 branky: Dunka Jan 2x 

5. kolo Starovičky – Pouzdřany 3:1 branky: Babák Jan, Prokeš Martin, Brunclík Juraj 

6. kolo Klobouky – Starovičky 0:0  

7. kolo Starovičky – Vrbice 2:3 branky: Prokeš Martin, Brunclík Juraj 

8. kolo Kobylí – Starovičky 1:3 branky: Vlk Michal, Prokeš Martin, Šebetovský Jan 

9. kolo Starovičky – V. Hostěrádky 2:1 branky: Brunclík Juraj, Šebetovský Jan 

10. kolo       Starovičky – Dolní Dunajovice 6:0   branky: Dunka Jan 2x, Prokeš M., Šmerda P., Babák J., Vlk M. 

11. kolo       Strachotín – Starovičky      0:1         branka: Brunclík Juraj    

     O poznání lépe se daří našim starším žákům. Ti předvádí velmi dobré a vyrovnané výkony a doposud poznali jen dvě porážky. 
1. kolo Starovičky - Nikolčice  8:0 branky: Barvík Libor 4, Gábor Ondřej 3, Poláček David  

2. kolo Brumovice – Starovičky 2:5 branky: Poláček David 2, Barvík Libor 2, Fiala Lukáš 

3. kolo Starovičky – Vranovice 11:0 branky: Poláček David 8, Gábor Ondřej 2, Šebesta Michal 

4. kolo Klobouky – Starovičky 1:2 branky: Poláček David 2 

5. kolo Starovičky – Zaječí 32:0 branky: Poláček David 8, Gábor Ondřej 7, Šebesta Michal 5, Buchta Adam 3,   

                                                           Kaňa Jiří 2, Gobo Jakub 2, Tomeška David 2, Barvík Libor, Veselý Pavel, Panic Petr 

6. kolo Hlohovec – Starovičky 1:5 branky: Poláček David 3, Gábor Ondřej, Šebesta Michal 

7. kolo       Starovičky – Rakvice          1:3        branka: Barvík Libor 

8. kolo       Lednice – Starovičky           3:0   

12. kolo Starovičky – Mor. N.Ves/Hrušky  7:0 branky: Gábor Ondřej 3, Poláček David 3, Fiala Lukáš 

13.  kolo Ivaň – Starovičky  0:1 branka: Hoffmann Patrik                                                                              (KJ) 

Pozvánky a oznámení 

Listopad 
17. 11. - Lampionáda - sportovní areál 

                              začátek v 17:00 hod 

Prosinec 
1. 12. - Rozsvěcování Vánočního stromu  
                    v 16:00 hod u kulturního domu 
                    vystoupení dětí ze školy 
                    zpívání u vánočního stromu 
                    vánoční jarmark 

15. 12. - Poslední leč  
kulturní dům ve 20:00 hod  
pořádá Myslivecké sdružení Starovičky 
zvěřinové speciality 
bohatá tombola 

Svoz odpadu 
Listopad                            Prosinec 
Středa       14.11.2012      Středa    12.12.2012 
Středa       28.11.2012      Pátek     28.12.2012 
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3.pár stárků                                     primice s P.V.Drbolou přibližně z roku 1960                                                               
 

Odhalení busty P.V.Drboly 

Vítání občánků ze dne 27.10.2012, Antonín Majer s rodiči                                                                           Jan Babák s úlovkem 


